
Ország yíúiá ;

	

N.~~.t'~ . . .

Irományszám

	

I
'8565

Érkezett . 2016 JAN 2 5 ,

Írásbeli választizénvlő kérdés

Kövér László,
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk ( 1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Dr. Fazekas Sándor földművelésügyi miniszterhez .

„A védett erdők jó kezekben?” címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Lakossági bejelentésen alapuló információ szerint a Tarpai-hegyről is jól észlelhető módon
fakitermelés folyik a keletről szomszédos, állami tulajdonú, Hortobágyi Nemzeti Park
Igazgatóság kezelésében levő , fokozottan védett erdőben. Sajnálatos módon nem az ott
helyenként megtelepedett, invazív amerikai kőris és hasonló fafajok kitermelése történik,
hanem elsősorban 80-100 éves őshonos, kocsányos tölgy és magyar kőris példányoké,
jelentős mennyiségben.

Úgy tudjuk, hogy 2013-ban meglehet ősen sok gazdasági fakitermelést tervezett be védet t
területen a HNPI, amire az engedélyt az akkori erdészeti hatóság meg is adta . 2015-ben
legalább 1 .000-3.000 m3-t termeltek ki, ez tűzifa áron minimálisan 50 millió forint bevétel t
jelenthetett . A kitermelt fa elsősorban a Tarpa és Gulács közti védett erdőtömb (Gulácsi-erdő)
kivágásából származott .

Az eset korántsem egyedi : hasonló kitermelést folytat a a Nyírerdő Zrt. is a Kisasszony-erdőn
(Beregsurány-Beregdaróc-Gelénes között) és a Bockereki-erd őben (Vámosatya, Tákos és
Csaroda között), szintén fokozottan védett erdőterületeken. Ez a terjedőben lévő gyakorlat
komoly erkölcsi kárt okoz a természetvédelemnek, veszélyeztetve egyúttal azon védett erd ők
sorsát, amelyek természetvédelmi vagyonkezelésben vannak .

országgyűlési képviselő



Fentebbiekre tekintettel kérem szíves tájékoztatását arról, hogy álláspontja szerint a
természetvédelmi törvényben fokozottan védett erdők esetében kizárólagosan engedélyezett
természetvédelmi kezelésnek minősül-e egészséges, életük delén levő őshonos, hazai
keményfák kivágfisa ebből az erdőből, és ha igen, pontosan milyen módon szolgál
természetvédelmi érdekeket?

További kérdésem, hogy a Hortobágyi Nemzeti Park Igazgatóság hol, mekkora területen
végzett őshonos fafajú fakitermeléseket védett természeti területeken, illetve fokozotta n
védett természeti területeken az elmúlt 6 évben? És hol, mekkora területen, mennyi faanyagot ,
és milyen természetvédelmi célból termeltek ki (minderre a HNPI által beszerzett erdőtervi
engedélyek világos választ tudnak adni), és mekkora bevétellel jártak eddig ezek a z
erdőkitermelések?

Budapest, 2015 . január 25 .

Saliai 1~ . Benedek
országgyűlési képviselő

LMP
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